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Protokół nr VI.2019 
VI Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 30 maja 2019 r. 
RG.0002.4.2019 

rozpoczęcie godz. 12:00 
zakończenie godz. 13:19 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

         Obecni radni         Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz    
2. Dembowski Adam             
3. Felecka -Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa       
6. Konarski Zdzisław    
7. Michalski Kazimierz             
8. Ociepa Jarosław             
9. Olszta Małgorzata    
10. Patura Jolanta     
11. Piętos Dominika     
12. Skrobek Marek     
13. Synderecka Agnieszka   
14. Świstak Robert     
15. Zawada Mirosław 

        
O godz. 12:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył VI Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych i w ich imieniu osoby zaproszone na obrady: Wójta Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię Lesiakowską, Skarbnik Bożenę Jarosińską, 
Adwokat Paulinę Kłosowicz-Madalińską, Kierownik GOPS Elżbietę Krawczyk, Dyrektor GBP 
Małgorzatę Woźnica. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 15 radnych. Listy obecności 
radnych i gości stanowią pisemne  załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 

 

Radni nie zgłosili wniosków do porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 
obrad, jak w zaproszeniu: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu V sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Raport o stanie gminy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego i podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2023. 
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie sesji. 
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Punkt 3 
Wnioski do protokołu V Sesji Rady Gminy Ręczno 
Radni nie zgłosili wniosków do protokołu poprzedniej sesji Rady Gminy Ręczno. 
 

Punkt 4 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami 
Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych 
decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 6 
Raport o stanie gminy 
Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił zarys raportu o stanie gminy. Raport jest dostępny na 
stronie internetowej Gminy Ręczno pod adresem:  
 

https://www.reczno.pl/_portals_/archiwum2017.reczno.pl/CKFiles/Raport2-compressed.pdf 
 

Jest również dostępny w systemie Rada dla Mieszkańców – Gmina Ręczno w zakładce 
Kalendarz posiedzeń (http://rada.reczno.pl/kalendarz-posiedzen) VI Sesji Rady Gminy 
Ręczno z dnia 30 maja 2019 r. – raport stanowi załącznik do pkt 6 porządku obrad. 
 

Punkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska  
Zmiany budżetu omawiane były na posiedzeniach komisji w maju. Projekt uchwały 
z wprowadzonymi zmianami radni otrzymali elektronicznie w systemie Rada. Dnia 24 maja 
2019 r. wójt podpisał porozumienie z Gminą Sulejów na przekazanie środków w wysokości 
6 000,00 zł z przeznaczeniem na usunięcie strat po pożarze, który wystąpił na terenie naszej 
gminy. Wnosimy kwotę 6 000,00 zł po stronie dochodów i wydatków. Wnosimy również 
środki z dotacji celowej na wybory, w związku z tym zmiana wielkości budżetu po stronie 
dochodów i wydatków, budżet gminy po zmianach wynosi: 

1) Dochody ogółem 15 383 436,81 zł, z tego dochody bieżące 15 106 078,81 zł, 
dochody majątkowe 277 358,00 zł; 

2) Wydatki ogółem 17 989 701,81 zł, z tego wydatki bieżące 14 976 701,81 zł, wydatki 
majątkowe 3 013 000,00 zł. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2019 rok 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr VI.41.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 30 maja 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
 

http://rada.reczno.pl/kalendarz-posiedzen
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Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego i podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od 
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr VI.42.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 30 maja 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr VI.43.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 30 maja 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2023 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2023 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr VI.44.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 30 maja 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
 [ W tym miejscu Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.12:35 do 13:00 ] 
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Punkt 11 
Sprawy różne 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada poinformował, że w związku z upływem 
kadencji ławników Urząd Gminy Ręczno prowadzi nabór kandydatów na ławników na 
kadencję 2020 – 2023:  

1) Do Sądu Rejonowego w Piotrkowie Trybunalskim – 2 ławników, w tym 1 ławnik do  
Sądu Pracy; 

2) Do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim – 6 ławników.  
Informacje dotyczące warunków, jakie powinien spełniać kandydat na ławnika można 
uzyskać w Urzędzie Gminy Ręczno pokój nr 12, I piętro lub na stronie internetowej gminy 
www.reczno.pl 
Termin zgłaszania kandydatów na ławników upływa 30 czerwca 2019 r.  
 
Wójt Piotr Łysoń przekazał informację dla mieszkańców korzystających z ujęcia wody 
w Ręcznie, że mogą nastąpić przerwy w dostarczaniu wody. Powodem utrudnień jest awaria 
układu sterowniczego w hydroforni.   
 
Radna Dominika Piętos 
Mieszkańcy Bąkowej Góry (Parceli) złożyli pismo w październiku 2018 r. odnośnie 
przebudowy drogi od hotelu w dół i do dnia dzisiejszego nie dostali odpowiedzi.   
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Jolanta Patura podziękowała za umieszczenie na stronie 
internetowej zakładki „Interpelacje i zapytania radnych”, co ułatwia mieszkańcom 
odnalezienie interpelacji. 
Radna zgłosiła problem zakrzaczenia wzdłuż drogi powiatowej Ręczno – Gorzkowice. Na 
odcinku od ulicy Leśnej do końca lasu pas drogowy jest tak bardzo zawężony przez krzewy, 
głównie akacje, że właściwie jest tam ciężko przejechać. Na wysokości posesji 83 – 85 na 
ul. Głównej krzewy wychodzą już na pas jezdni. Zakrzaczenie jest tak duże, że jest 
niebezpieczne dla użytkowników, najbardziej dla rowerzystów, którzy w momencie mijania 
się dwóch samochodów nie mają drogi ucieczki. Zakrzaczenie tej drogi na terenie naszej 
gminy jest niestety największe, dlatego wnoszę o interwencję odpowiednich organów, aby ta 
droga w najbliższym była odkrzaczona, gdyż ruch rowerzystów w tym czasie jest wzmożony, 
żeby nie doszło do nieszczęścia.  
 
Radny Adam Dembowski 

1. Przystanek na Kolonii Ręczno – pismo w tej sprawie skierował do wójta dzielnicowy,  
jest dużo zgłoszeń od rodziców dzieci dojeżdżających do szkoły, czy można na dzień 
dzisiejszy zabezpieczyć ten przystanek ? Sufit (strop) przystanku jest dziurkowany, 
robi się siateczka, dach się zapada, rodzice się boją o swoje dzieci, czy można ten 
przystanek jakoś zabezpieczyć ? 

2. Na końcu Kolonii Ręczno rośnie kilka wierzb i w połowie w tym miejscu droga jest 
zarośnięta, czy można byłoby tam zrobić przecinkę ? 

 
Zastępca Wójta Marcin Kusa  

1. Odp. na pyt. J. Patura – Sprawa zakrzaczeń jest znana, co 2 – 3 lata akacja odbija 
w pasie drogowym i mamy tutaj sporne kwestie, czy zakrzaczenia ma usunąć 
zarządca drogi powiatowej, czy PGE ? Ta sprawa jest pilotowana, na dzień dzisiejszy 
rozmawiałem z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych Zbigniewem Starostą, 
niebawem zostanie przysłany sprzęt i zakrzaczenia zostaną usunięte, ale tylko 
w granicach pasa drogowego.   
Występujemy też do PGE o usunięcie zakrzaczeń pod linią energetyczną. Rok temu 
gałęzie wrastały w linię energetyczną, robiły zwarcie i zapalało nam się oświetlenie 
uliczne. Część tych krzaków została usunięta, ale pędy akacji bardzo szybko rosną. 
W najbliższych tygodniach zakrzaczenia przy drodze powiatowej zostaną usunięte. 

http://www.reczno.pl/
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Kilka razy doszło do wypadków drogowych, ZDP doskonale o tych zakrzaczeniach 
wie, interweniowała w tej sprawie także sołtys z Ręczna.  

2. Odp. na pyt. A. Dembowskiego – Pan wójt odpisał dzielnicowemu, że przystanek 
zostanie naprawiony w późniejszym terminie z powodu braku środków. 
Rozważaliśmy kwestię zburzenia tego przystanku i postawienia nowej wiaty 
przystankowej z atestem. Tam rzeczywiście dzieci i mieszkańcy korzystają z tego 
przystanku. W poprzedniej kadencji zmieniła się ustawa i zarządcy dróg, na których 
zlokalizowane są wiaty przystankowe powinni wprowadzać opłatę za zatrzymanie się 
i ta opłata miała służyć na remonty takich przystanków, na zamontowanie koszy, całą 
obsługę tych przystanków. U nas tym zarządcą jest Zarząd Dróg Powiatowych. Te 
przystanki (wykonane dużo wcześniej) nie są na majątku ZDP, a są na majątku gminy 
Ręczno, dlatego to tak się odbywa. 
Sprawa przystanku jest nam znana i chcielibyśmy wybudować nową wiatę 
przystankową, jeżeli będziemy mieli jakieś rezerwy wolnych środków, aby taką wiatę 
bądź dwie wiaty wybudować na terenie gminy Ręczno w tym roku.  

 
Radna Ewa Flasz 
Proszę o usunięcie zakrzaczeń drogi Dęba-Doły przy wjeździe na drogę wojewódzką, bo 
prawie cała droga jest zajęta przez wierzby. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada   
Pytanie postawione wójtowi na poprzedniej sesji - co będzie robione z dróg gminnych na 
terenie gminy Ręczno ? 
 
Wójt Piotr Łysoń  
W pierwszej kolejności w tym roku będzie robiona droga na ulicy Cmentarnej w Ręcznie, 
natomiast przyszłoroczny budżet będzie uchwalać rada gminy. Radni widzieli stan dróg 
i może trzeba się zastanowić, może trochę mniej nakładek asfaltowych a więcej tłucznia 
w jednym roku, żeby te przysiółki udrożnić.  
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa poinformował, że na ulicy Spółdzielczej w Ręcznie zastały 
zamontowane trzy tablice, na rozwidleniu dróg między drogami powiatowymi a drogą gminną 
oraz ponawiająca tę ulicę, znak że zaczyna się zabudowa od strony Ręczna – ulica 
Spółdzielcza. Dużo więcej znaków mamy zamówionych, które niebawem do nas dotrą 
(z nazwami miejscowości i numeracjami) i zamontujemy w późniejszym terminie.  
 
Radny Kazimierz Michalski - Zakrzaczenie na Pociosku i na Kolonii Paskrzyn, gdzie więcej 
niż połowę drogi jest już zajęte.  
 
Radny Adam Dembowski – Czy nie można chociaż jednej tabliczki zamontować na zakręcie 
na Kolonię Ręczno ? Jadą obce rejestracje - pisze Majkowice, a powinno pisać, że 
Majkowice będą za 2 km. Każdy liczy, że to są Majkowice, przejeżdża za skrzyżowanie 
i niektórzy zawracają.  Po prawej stronie pisze Kol. Ręczno, a po lewo Majkowice ?  
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 

1. Bardzo słuszna racja. Ta sprawa była poruszana na Komisji Bezpieczeństwa, bo jest 
to droga powiatowa, oni są władni tą tabliczkę zamontować. Jeżeli nie, to napiszemy 
pismo do Komisji Bezpieczeństwa. Myślę, że na 100% tablica powstanie, bo 
rzeczywiście jest potrzebna, tak po stronie drogi powiatowej jak i gminnej.   

2. Odnośnie zakrzaczeń przy drogach powiatowych, gminnych. Pan wójt mieszka przy 
drodze gminnej, widziałem na własne oczy, że sam swoim środkami wykosił chyba ze 
300 metrów po jednej i po drugiej stronie. Jeżeli widzimy takie rzeczy, jeżeli można 
samemu zadziałać, to można samemu przekosić, wyciąć.  
Jeżeli chodzi o drogę powiatową jak najbardziej zagraża, sprawa jest nam znana.  
Myślę, że zarządca upora się z tymi zakrzaczeniami. My też nie wszędzie docieramy, 
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nie mamy też ludzi, nie mamy mocy przerobowych, wszystko kosztuje. Jednorazowe 
koszenie poboczy przy drogach gminnych utwardzonych kosztuje około 12 000,00 zł. 
Takie pobocza trzeba kosić przynajmniej dwa razy do roku.  

 
Radny Włodzimierz Betka  

1. Podziękował zastępcy wójta o dokonanie napraw drogi niedokończonej powiatowej. 
2. Przypomnienie o ubytkach na drogach gminnych, chodzi o uzupełnienie dołów 

tłuczniem na Przewozie, pod lasem i powiatowej w stronę hydrantu. Żeby to 
niezwłocznie zrobić, bo już się zima skończyła.    

 

Dyrektor GBP Małgorzata Woźnica wraz ze Stowarzyszeniem Rozwoju Gminy Ręczno 
zaprosiła na Międzypokoleniowy Turniej Wiedzy o Literaturze połączony z Dniem Matki, 
2 czerwca 2019 r. o godz. 16:00 w sali „Wspólny Dom” w Ręcznie. Będzie przygotowany 
poczęstunek, upominki dla mam, będzie bardzo fajna zabawa.  
 
Wójt Piotr Łysoń  
Bardzo fajnie, że wstawiamy tablice z numerami domów. Jeżeli ktoś widzi akty wandalizmu, 
to proszę reagować. Tablica na Dęba-Pysowy już zginęła, został tylko słupek.  
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Każdy właściciel danej posesji ma obowiązek wyposażyć dom o swój numer aktualny, to 
ułatwia straży, karetce pogotowia, innym służbom dotarcie, jest to w interesie każdego 
mieszkańca. 
 

Punkt 12 
Zamknięcie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 13:19 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka VI Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
30 maja 2019 r. 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 
 

 
 
 
 
 

 
 
 


